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PROTOKÓŁ Nr 3/2018 
 
 z III sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego od bytej w dniu 19 grudnia 2018 
r. o godz.14:30 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego przy 
ul.Sikorskiego 3-4. 

Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 23 radnych - zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni: 
1.Granat Przemysław, 
2.Kunicka Halina. 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni gości, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi; oświadczenia klubowe. 
4. Raport z przeprowadzenia konsultacji społecznych dla Budżetu Obywatelskiego 2019 r. 
5. Podjęcie uchwały budżetowej na 2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego – druk nr 4.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego na lata 2019-2045 – druk nr 5. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego – druk nr 39. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 w celu realizacji 

zadania inwestycyjnego „Wydatki i zakupy inwestycyjne związane z informatyką na 
potrzeby Urzędu Miasta” – druk nr 24. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 na sfinansowanie 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa siłowni zewnętrznej na terenie Szkoły 
Podstawowej nr 6 przy ul. Gwiaździstej 14” – druk nr 25. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 na sfinansowanie 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa siłowni zewnętrznej na terenie Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących nr 16 przy ul. Dunikowskiego 5” druk nr 26. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 na sfinansowanie 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa siłowni zewnętrznej na terenie Zespołu Szkół nr 12 
przy ul. Śląskiej 20” – druk nr 27. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 na sfinansowanie 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa siłowni zewnętrznej na terenie Szkoły 
Podstawowej nr 2 przy ul. Zamenhofa 2a” – druk nr 28. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 na sfinansowanie 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa siłowni zewnętrznej na terenie Zespołu Szkół 
Technicznych i Ogólnokształcących przy ul. Czereśniowej 4e” – druk nr 29. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania na rok 2019 
na sfinansowanie zadania pod nazwą „Zawodowcy w Gorzowie 2.0” – druk nr 40. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 w celu realizacji 
zadania inwestycyjnego „Integracyjny plac zabaw dla dzieci niepełnosprawnych (okolice 
Filharmonii) oraz poprawa infrastruktury rowerowej na terenie miasta” – druk nr 41. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia programu osłonowego w zakresie 
zapewnienia posiłku dzieciom z terenu miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019-
2023 – druk nr 30. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
uzyskania wsparcia w ramach programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 
– druk nr 31. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Miasto Gorzów Wlkp., na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, określenia liczby 
punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
kryteriów – druk nr 32.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach 
pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania dla nauczycieli szkół  
i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Gorzów Wlkp. – druk nr 33. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  
w Klubie Seniora w Gorzowie Wielkopolskim – druk nr 42. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na rok 2019 
dla Ośrodka Sportu i Rekreacji – zakładu budżetowego w Gorzowie Wlkp. – druk nr 34. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na 
rok 2019 dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp. - druk 35. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu 
obywatelskiego oraz zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych do budżetu 
obywatelskiego w ramach budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego – druk nr 36. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Gorzowa Wlkp. dla obszaru położonego pomiędzy ul.Górczyńską a 
ul.Daszyńskiego – druk nr 37. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy rzeką Wartą, ulicą Grobla i ulicą Zieloną – druk nr 38. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego do Związku Celowego Gmin MG-6 – druk nr 22 

27. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania radnych Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku – druk nr 23. 

28. Przyjęcie protokołu z I i II sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
29. Sprawy różne, wolne wnioski. 
30. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad. 2 Zatwierdzenie porz ądku obrad.  
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że Prezydent Miasta zwrócił się z wnioskiem o wycofanie 
z porządku obrad projektów uchwał na drukach 25,26,27,28,29 – wniosek stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu. Prezydent Miasta zwrócił się z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad o 
projekty uchwał: - w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 na sfinansowanie 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa wielofunkcyjnego boiska na terenie SP nr 7 przy ul. 
Estkowskiego 3” – druk nr 46, - w sprawie przyjęcia „Aktualizacji założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na obszarze miasta Gorzowa 
Wlkp. do roku 2033” – druk nr 45,  - zmiany uchwały w sprawie wysokości diet radnych Rady 
Miasta oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych – druk nr 47. Ponadto proponuję 
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poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego – druk nr 44, w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego – druk nr 43 oraz o stanowisko Rady Miasta w sprawie 
planowanych podwyżek cen energii elektrycznej. 

 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązania na rok 2019 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą 
„Budowa wielofunkcyjnego boiska na terenie SP nr 7 przy ul. Estkowskiego 3” (druk nr 46) 
głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia „Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 
gazowe na obszarze miasta Gorzowa Wlkp. do roku 2033” (druk nr 45) głosowało 23 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmiany 
Statutu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego (druk nr 44) głosowało 23 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego (druk nr 43) 
głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie wysokości diet radnych Rady Miasta oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych radnych (druk nr 47) głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 4 
głosach wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o stanowisko Rady Miasta w 
sprawie planowanych podwyżek cen energii głosowało 22 radnych, przy 1 głosie przeciwnym 
i braku głosów wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – proponuję w pkt.28 rozpatrzyć projekt uchwały na druku nr 46, w pkt. 29 
projekt uchwały na druku nr 45, w pkt. 30 projekt uchwały na druku nr 44, w pkt. 31 projekt 
uchwały na druku nr 43, w pkt. 32 projekt uchwały na druku nr 47 oraz w pkt. 33 stanowisko 
Rady Miasta.  
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem porządku obrad z przyjętymi zmianami głosowało 23 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych oraz udziele nie odpowiedzi; o świadczenia 
klubowe. 
 
Przed dzisiejszą sesją interpelację złożyli: M. Bejnar – Bejnarowicz, R. Surowiec, J. 
Synowiec, P. Broszko, S. Pieńkowski, P. Szymotowicz i K. Kochanowski. Złożone 
interpelacje stanowią załącznik nr 11 do protokołu. 
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Radosław Wróblewski – w imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej odczytał 
stanowisko, które stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Prośba do Prezydenta i 
współpracowników o dołożenie wszelkich starań celem wyłonienia tej Rady, o pomoc 
organizacjom pozarządowym, bo jako miasto o statucie miasta wojewódzkiego sądzę, że nie 
możemy sobie pozwolić na to, aby taka Rada w naszym mieście nie zafunkcjonowała.  
Grażyna Wojciechowska – mam zdanie całkowicie przeciwne, ponieważ pracowałam w 
Radzie Pożytku Publicznego i uważam, że to już nie te czasy, żeby była jeszcze tam 
dodatkowa instytucja, która będzie się spotykała bez żadnych uprawnień. Uważam, że jest to 
ingerencja w niezależność wszystkich organizacji pozarządowych, jak również fundacji. 
Mamy Radę Seniorów. Każda fundacja, każde Stowarzyszenie ma swoją wagę i 
praworządność. To, co trzeba było pomóc i zrobić zrobiliśmy i uważam, że to jest bezsens 
skłaniania pracowników do dodatkowej działalności. 
Radosław Wróblewski – funkcjonowanie tej Rady wynika z przepisów prawa, są konkretne 
instrumenty, być może o charakterze ogólnym, ale to jest element budowania społeczeństwa 
obywatelskiego i warto, żebyśmy w mieście również z tych instrumentów korzystali. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – jak najbardziej chcielibyśmy się nad tym tematem 
pochylić. Problem jest taki, że nie ma chętnych do Rady, a my nie jesteśmy w stanie nikogo 
zmusić. Jeżeli są takie osoby, które chciałyby włączyć się w działania to zapraszamy 
serdecznie do zasiadania w Radzie. 
 
Ad. 4 Raport z przeprowadzenia konsultacji społeczn ych dla Bud żetu Obywatelskiego 
2019 r. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że raport z przeprowadzenia konsultacji społecznych do 
Budżetu Obywatelskiego 2019 r. wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 13 
do protokołu. W związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie obrad uznaję, że 
Rada Miasta przyjęła do wiadomości informację. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad. 5 Podj ęcie uchwały bud żetowej na 2019 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta - odczytała uchwałę nr 786/2018 z dnia 10 grudnia 
2018 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej, która stanowi załącznik nr 14 
do protokołu oraz przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką, która stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. Poinformowała, że do przedłożonego projektu budżetu Miasta 
na 2019 rok oraz do uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Prezydent Miasta składa 
autopoprawkę. Autopoprawka do projektu budżetu Miasta na 2019 rok przedstawia się 
następująco: w części normatywnej uchwały budżetowej na 2019 rok dodano §16 w 
brzmieniu: ustala się wydatki w ramach budżetu obywatelskiego na łączną kwotę 
5.256.180,00 zł. Ponadto dokonano zwiększenia wydatków budżetu Miasta na łączną kwotę 
6.344.562,00 zł w tym wydatki bieżące na kwotę 1.120.400,00 zł z tego na projekt FEW – 
meter – Zintegrowany model pomiaru i usprawniania miejskiego rolnictwa w kontekście 
cyrkulacyjnego metabolizmu miejskiego klasyfikacja dział 010 rozdział 010080 §4300 kwota 
75.600,00 zł, realizacja projektu „Złota Rączka – Seniorzy” w klasyfikacji budżetowej dział 
853 rozdział 85395 §2360 kwota 60.000,00 zł, wspieranie rodziny – dotacje dla świetlic 
środowiskowych w klasyfikacji dział/rozdział 855-85504 §2360 kwota 50.000,00 zł, realizacja 
zadania w ramach budżetu obywatelskiego „Poszukiwacze Pozytywnej Energii klasyfikacja 
853-85395 §2360 kwota 61.800,00 zł, wykonanie strategii rozwoju elektromobilności w 
klasyfikacji 600-60095 §4300 kwota 23.000,00 zł, bieżące utrzymanie i konserwacja rzeki 
Kłodawki i zbiorników wodnych klasyfikacja 900-90001 §4300 kwota 50.000,00 zł, rezerwa 
docelowa na doposażenie jednostek budżetowych w klasyfikacji 758-75818 §4810 kwota 
800.000,00 zł. Ponadto dokonano zwiększenia wydatków majątkowych na kwotę 
5.224.162,00 zł z czego na „zbrojenie terenów inwestycyjnych etap I” klasyfikacja 900-90095 
§6057 i §6059 kwota 1.071.387,00 zł, „poprawa jakości środowiska miejskiego poprzez 
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renowację i rozwój wybranych terenów zieleni w Gorzowie Wlkp., Kostrzynie nad Odrą oraz 
Dębnie” klasyfikacja 900-90095 §6617 kwota 1.046.716,00 zł, „Szlak Stolic” klasyfikacja 600-
60095 §6057 kwota 32.413,00 zł, „Termomodernizacja obiektu użyteczności publicznej przy 
ul. Walczaka w Gorzowie Wlkp.” klasyfikacja 852-85203 §6057 i §6059 kwota 297.287,00 zł; 
„Przebudowa ul. Sulęcińskiej” klasyfikacja 600-60016 §6050 kwota 420.000,00 zł; „Trakt 
spacerowo – rekreacyjny przy ul. Dowbora – Muśnickiego, Cegielskiego, Błotnej” klasyfikacja 
900-90095 §6050 kwota 9.479,00 zł; „Przebudowa ul. Wylotowej” klasyfikacja 600-60015 
§6050 kwota 800.000,00 zł; „Integracyjny plac zabaw dla dzieci niepełnosprawnych oraz 
poprawa infrastruktury rowerowej na terenie miasta” klasyfikacja 900-90095 §6050 kwota 
616.880,00 zł; „Modernizacja Klubu Kultury MCK „Jedynka” klasyfikacja 921-92113 §6220 
kwota 20.000,00 zł; „Program bezpieczny Gorzów – modernizacja infrastruktury drogowej” 
klasyfikacja 600-60095 §6050 kwota 100.000,00 zł; „Program termomodernizacyjny 
placówek oświatowych” klasyfikacja 801-80195 §6050 kwota 50.000,00 zł; „Psia polana w 
Parku Górczyńskim” klasyfikacja 900-90095 §6050 kwota 100.000,00 zł; „Modernizacja 
schodów ul. Sportowa” klasyfikacja 900-90095 §6050 kwota 40.000,00 zł; „Budowa boiska 
sportowego przy ul. Żwirowej” klasyfikacja 926-92601 §6230 kwota 500.000,00 zł; 
„Zagospodarowanie części podwórka przy ul. Borowskiego 21 na działce nr 715, obręb 5-
Śródmieście” klasyfikacja 700-70001 §6210 kwota 120.000,00 zł. Źródłem pokrycia 
planowanych wydatków są dochody w łącznej wysokości 3.185.604,00 zł. Pochodzą one z 
wpływów z podatku od nieruchomości 971.800,00 zł, środki otrzymane z Narodowego 
Centrum Nauki w Krakowie 75.600,00 zł, dotacje z budżetu Unii Europejskiej w łącznej 
kwocie 2.138.204,00 zł. Pokryciem są również przeniesione wydatki z innych pozycji w 
wysokości 3.158.958,00 zł zaplanowane na realizację takich zadań jak: zakup usług w 
zakresie lokalnego transportu publicznego 23.000,00 zł, zakup usług w zakresie 
oczyszczania miasta 50.000,00 zł, zakup udziałów – Budowa hali widowiskowo – sportowej 
w Gorzowie Wlkp. 3.085.958,00 zł. Powyższe zmiany do projektu uchwały budżetowej mają 
również swoje odzwierciedlenie w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Gorzowa na 
lata 2019 – 2045 w związku z tym również Prezydent do tej uchwały składa autopoprawkę. 
W związku z tym zmianie ulega załącznik nr 1, 2 oraz załącznik nr 3. Zmiany są te same, 
które odczytałam przed chwilą do budżetu.  
Sebastian Pieńkowski – przedstawił stanowisko Klubu Prawo i Sprawiedliwość, które stanowi 
załącznik nr 16  do protokołu. 
Robert Surowiec – Trzeba docenić poziom inwestycji to jest z jednej strony wsparcie 
rządowe z drugiej strony bardzo duże marszałkowskie. Obyśmy potrafili je w tym roku lepiej 
wykorzystać. Wygląda na to, że koniunktura trochę się poprawia. Są pierwsze sygnały 
mówiące o tym, że coraz więcej firm startuje w przetargach i miejmy nadzieję, że przetargi 
będą lepiej rozstrzygane i też lepiej prowadzone. Mam kilka uwag do tego budżetu, kilka 
małych, technicznych, ale ważnych. Uważam, że jeżeli coś się robi to powinno się to robić 
dobrze i ten przykład dojazdu do szpitala przy ul. Walczaka to jest taki przykład. Jeżeli 
robimy tam chodnik to warto byłoby poprawić przy okazji ulice i parkingi, bo jeśli tego nie 
zrobimy to się okaże, że ten chodnik rozwiązuje nam kawałek problemu natomiast parkingi 
będą w takim stanie w jakim będą i za czas jakiś naprawiając parkingi rozwalimy dziś robiony 
chodnik. Namawiam na to, że jeżeli robimy jakieś inwestycje to proponuję, żeby je robić 
dobrze. Co z tym budynkiem Urzędu Miasta przy ul.Obotryckiej, bo to jest trochę taki wyrzut 
sumienia nas wszystkich – Prezydenta, poprzedniego Prezydenta, Rady Miasta. Myślę, że 
powinniśmy mieć jakiś plan i przedstawić go mieszkańcom, co z tym robimy, bo on na pewno 
nie powinien tak wyglądać, jak wygląda. Tych inwestycji jest dużo, natomiast brakuje takiego 
ludzkiego podejścia do tego budżetu. Brakuje programów zdrowotnych to, o czym mówiliśmy 
bilansów 50 – 60 – latka, bezpłatnych szczepień. Brakuje też z tych rzeczy takich, z których 
ludzie szybko i często korzystają – z bezpłatnej komunikacji dla dzieci i młodzieży. Taka 
komunikacja działa w większości miast wojewódzkich i właśnie w tym roku, w którym mamy 
paraliż komunikacyjny i ten paraliż nas czeka, a przez to mamy też duży spadek przejazdów 
komunikacją miejską to jest coś co mogłoby bardzo pozytywnie wpłynąć, poprawić 
funkcjonowanie mieszkańców, przyzwyczaić młodych ludzi do tego, że komunikacja miejska 
jest sprawna i wygodna. Brakuje mi wsparcia dla Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie. W 
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Zielonej Górze jest taki zwyczaj, że jest pewna kwota, gdzie miasto co roku tą kwotę 
przeznacza szpitalowi i w ten sposób pomaga. Ten szpital co prawda nie jest miejski, ale w 
znaczącej mierze leczą się tutaj pacjenci z Gorzowa. Mówiliśmy i przekonywałem 
Prezydenta do tego, żeby wzorem tego, co zrobiliśmy z Akademią, żeby przeznaczyć 
mieszkania dla wysokiej klasy specjalistów, choćby do radioterapii musimy ściągnąć tych 
ludzi. Tych ludzi w Polsce jest bardzo mało, więc takie mieszkanie mogłoby być dużym 
magnesem. Żałuję, że tego nie ma, a jest to na pewno potrzebne. Cieszę się na razie z 
zapowiedzi Pana Prezydenta, które były na spotkaniu z naszym Klubem, że pojawi się 
pełnomocnik ds. osób niepełnosprawnych. To jest bardzo ważne, szczególnie przy tych 
inwestycjach, które się dzieją. Bardzo ważne, żeby ktoś kto ma tego typu problemy, mógł je 
na co dzień pokazywać nam sprawnym, bo często jest tak, że nie widzimy tych rzeczy, które 
się dzieją i które stanowią bardzo duży problem, a bardzo często dość prosto można je 
wyeliminować. Przyszły rok jest bardzo trudny, jeżeli chodzi o edukację, bo to jest kumulacja 
tego podwójnego rocznika i chciałem się dowiedzieć, czy jest jakiś pomysł na to, jak sobie z 
tym poradzić, bo mam wrażenie, że to będzie duży problem. Chciałem się dowiedzieć jakie 
wnioski miasto i instytucje podległe składały do PFRON – u na likwidację barier 
architektonicznych i pytanie co z budową hali widowiskowo – sportowej, bo mamy dotacji 15 
mln zł mimo zapowiadanych 30 mln zł? 
Jacek Wójcicki – to jest bardzo inwestycyjny budżet i nie jestem w stanie odnieść się do 
każdego z osobna poruszonych dzisiaj problemów. To jest bardzo inwestycyjny budżet, ale 
to nie jest budżet, w którym są pieniądze na wszystkie zadania. Przed chwilą byłem pytany 
przez dziennikarzy między innymi o to na co zabraknie. Tak naprawdę na wiele rzeczy 
zabraknie pieniędzy w tym budżecie. Budżet, o którym mówimy jest budżetem kompromisu. 
Mamy wiele inwestycji, które realizujemy, wiemy jaka jest sytuacja na rynku budowalnym, 
wiemy co się dzieje z inwestycjami. Przede wszystkim skupiamy się na realizacji inwestycji, 
które dotyczą strategicznych punktów miasta. To są inwestycje drogowe, torowe, Plan 
Transportowy, Centrum Edukacji Zawodowej. Niestety nie ma możliwości, żebyśmy 
wszystkie nasze plany i marzenia zrealizowali, stąd ten budżet kompromisu i podobnie jest z 
finansowaniem działalności społecznej. W przyszłym roku zaczynamy nabór 1800 uczniów 
więcej w szkołach średnich to jest kumulacja, to są dodatkowe środki, to jest problem 
wzrostu cen prądu, to 3,5 mln, które musimy z budżetu wyjąć z wydatków bieżących. W 
związku z tym są pewne problemy, ale budżet jest budżetem kompromisu i na tyle, na ile 
udało nam się zebrać prawie 1 mld zł na tyle jest on przygotowany. Myślę, że to będzie 
bardzo dobry inwestycyjny budżet. Myślę, że mieszkańcy też będą widzieć pozytywne 
zmiany w mieście.  
Robert Surowiec – liczyłem na trochę więcej szczegółów, ale rozumiem, że to na 
późniejszych spotkaniach część z tych rzeczy uda nam się wprowadzić. Przysłuchiwałem się 
początkowi wypowiedzi Radnego Pieńkowskiego i włosy zjeżyły się na głowie, jak trudno jest 
w Gorzowie, jak to samorząd  Gorzowa źle do biznesu podchodzi tak dramatycznie 
podnosząc podatki o wskaźnik inflacji, ale jeśli dobrze pamiętam to na poprzedniej sesji 
Radny nie głosował przeciwko tej uchwale tylko się wstrzymał i z tego co kojarzę to tylko 1 
radny PiS – u był przeciwko, a reszta się wstrzymała, więc proszę się trochę w pierś uderzyć.  
Sebastian Pieńkowski – Radny Surowiec  niestety się myli, głosowałem przeciwko. Proszę 
sprawdzić.  
Jan Kaczanowski – chciałbym podziękować wszystkim tym, którzy pracowali nad 
ostatecznym kształtem tego budżetu, również nad autopoprawkami. To jest według mnie 
najważniejsze, że Pan Prezydent spotykał się z Klubami radnych i w związku z tym nie ma 
dyskusji nad tym, ale właśnie wcześniejsza praca na komisjach, a także spotkania z Klubami 
Radnych doprowadziły do tego, że mamy tak, jak mamy. Projekt uchwały wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Spraw Społecznych, Komisję Kultury, Sportu i Promocji, Komisję Oświaty i Wychowania, 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
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W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały budżetowej na 2019 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się – uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad. 6 Podj ęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finanso wej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2019 – 2045. 
 
Agnieszka Kaczmarek – odczytała uchwałę nr 785/2018 z dnia 10 grudnia 2018 r. Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
oraz przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką, która stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu. 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Kultury, Sportu i Promocji, Komisję Gospodarki i Rozwoju, Komisję Oświaty i 
Wychowania, Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2019 – 2045,  głosowało 21 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – uchwała stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad. 7 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2018 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2018 rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 22 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad. 8 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągnięcia zobowi ązania na rok 2019 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego „Wydatki i zakupy  inwestycyjne zwi ązane z 
informatyk ą”. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 26 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2019 w celu realizacji zadania inwestycyjnego „Wydatki i zakupy inwestycyjne związane z 
informatyką” głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad. 9 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na zaci ągni ęcie zobowi ązania na 
rok 2019 na sfinansowanie zadania pod nazw ą „Zawodowcy w Gorzowie 2.0”. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
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został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 
zobowiązania na rok 2019 na sfinansowanie zadania pod nazwą „Zawodowcy w Gorzowie 
2.0”, głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad. 10 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2019 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego „Integracyjny pla c zabaw dla dzieci 
niepełnosprawnych (okolice Filharmonii) oraz popraw a infrastruktury rowerowej na 
terenie miasta. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 32 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2019 w celu realizacji zadania inwestycyjnego „Integracyjny plac zabaw dla dzieci 
niepełnosprawnych (okolice Filharmonii) oraz poprawa infrastruktury rowerowej na terenie 
miasta”, głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Ad. 11 Podj ęcie uchwały w sprawie wprowadzenia programu osłonow ego w zakresie 
zapewnienia posiłku dzieciom z terenu miasta Gorzow a Wielkopolskiego na lata 2019 – 
2023. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia programu 
osłonowego w zakresie zapewnienia posiłku dzieciom z terenu miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2019 – 2023, głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych 
i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Ad. 12 Podj ęcie uchwały w sprawie podwy ższenia kryterium dochodowego 
uprawniaj ącego do uzyskania wsparcia w ramach programu „Posił ek w szkole i w 
domu” na lata 2019 – 2023. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 38 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach programu „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2019 – 2023, głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 40 do protokołu. 
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Ad. 13 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie okre ślenia kryteriów 
rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnyc h w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Miasto Gorzów Wlkp., na drugim e tapie post ępowania 
rekrutacyjnego, okre ślenia liczby punktów za ka żde z tych kryteriów oraz dokumentów 
niezbędnych do potwierdzenia kryteriów. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 41 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
kryteriów rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Miasto Gorzów Wlkp., na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, 
określenia liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia kryteriów, głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Ad. 14 Podj ęcie uchwały w sprawie okre ślenia rodzaju świadcze ń przyznawanych w 
ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ic h przyznawania dla 
nauczycieli szkół i placówek o światowych prowadzonych przez Miasto Gorzów Wlkp. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 44 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń 
przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania 
dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Gorzów Wlkp., 
głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Ad. 15 Podj ęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszeni a odpłatno ści za 
pobyt w Klubie Seniora w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan  Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 47 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Klubie Seniora w Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 20 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 48 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Ad. 16 Podj ęcie uchwały w sprawie jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na 
rok 2019 dla O środka Sportu i Rekreacji – zakładu bud żetowego w Gorzowie Wlkp. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 50 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz 
Komisję Kultury, Sportu i Promocji. 
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W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie jednostkowych stawek dotacji 
przedmiotowej na rok 2019 dla Ośrodka Sportu i Rekreacji – zakładu budżetowego w 
Gorzowie Wlkp., głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Ad. 17 Podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia jednostkowych stawe k dotacji 
przedmiotowej na rok 2019 dla Zakładu Gospodarki Mi eszkaniowej w Gorzowie Wlkp. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 53 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia jednostkowych stawek 
dotacji przedmiotowej na rok 2019 dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie 
Wlkp., głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 55 do protokołu. 
 
Ad. 18 Podj ęcie uchwały w sprawie wymaga ń jakie powinien spełnia ć projekt bud żetu 
obywatelskiego oraz zasad i trybu przeprowadzenia k onsultacji społecznych do 
bud żetu obywatelskiego w ramach bud żetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 56 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję 
Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 
projekt budżetu obywatelskiego oraz zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych 
do budżetu obywatelskiego w ramach budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 
21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi 
załącznik nr 57 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 58 do protokołu. 
 
Ad. 19 Podj ęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodaro wania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. dla obszaru poł ożonego pomi ędzy ul. 
Górczy ńską a ul. Daszy ńskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 59 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. dla obszaru położonego 
pomiędzy ul. Górczyńską a ul. Daszyńskiego, głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 60 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 61 do protokołu. 
 
Ad. 20 Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wiel kopolskiego dla obszaru 
poło żonego pomi ędzy rzek ą Wartą, ulic ą Grobla i ulic ą Zielon ą. 
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Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 62 do protokołu.  Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego pomiędzy rzeką Wartą, ulicą Grobla i ulicą Zieloną, głosowało 21 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik 
nr 63 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 64 do protokołu. 
 
Ad. 21 Podj ęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela R ady Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego do Zwi ązku Celowego Gmin MG-6. 
 
Robert Surowiec – nie mam nic przeciwko kandydatowi, bo same dobre opinie słyszałem. Do 
tej pory takim niepisanym zwyczajem było to, że naszym przedstawicielem w MG-6 był 
Przewodniczący Rady Miasta, też z tego względu, że jest to bardzo odpowiedzialne zadanie 
wymagające sporej wiedzy. Pamiętamy bardzo wiele głosów na tej sali, które mówiły, że być 
może MG-6 nie jest nam potrzebne. Pamiętam też jak radna G. Wojciechowska w 
poprzedniej kadencji, kiedy radny M. Kazimierczak zostawał przedstawicielem, bardzo 
mocno protestowała i myślę, że warto byłoby wrócić do tego, żeby przedstawicielem Rady 
Miasta w MG-6 była osoba w Radzie najważniejsza i z bardzo dużym doświadczeniem.  
Jacek Wójcicki – od samego początku, od 4 lat walczę o to, żeby reprezentacja w Związku 
Celowym Gmin była adekwatna do wielkości samorządów. Tak się stało, że kiedy Związek 
Celowy Gmin został powołany w ten sposób, że każdy samorząd miał 2 głosy. Kiedy Radny 
Robert Surowiec zasiadał mieliśmy wtedy tylko 2 głosy. W tej chwili jesteśmy na etapie 
zmiany Statutu Związku Celowego Gmin i dążymy do tego, żeby gorzowianie mieli swoich 
przedstawicieli adekwatnie do ilości mieszkańców. W związku z tym propozycja jest taka, 
która też stanie na sesji Rady Miasta, bo statut będzie musiał zostać przyjęty przez Radę 
Miasta, żeby Gorzów posiadał 10 reprezentantów, a każda z Gmin po 2, czyli byłoby 10:10. 
Taki układ wydaje się być sprawiedliwy. Oczywiście te uchwały będą musiały podejmować 
Rada Miasta, Rady Gmin w związku z tym czeka nas spora dyskusja i myślę, że wtedy też 
będziemy mieli okazję do tego, żeby 10 reprezentantów wskazać do Związku Celowego 
Gmin. 
Jan Kaczanowski – chciałbym podziękować za uznanie mojej skromnej osoby, ale tak jak już 
powiedziałem dużo wcześniej, jeżeli podejmuję się funkcji Przewodniczącego Rady Miasta to 
żadne inne funkcje nie są mi potrzebne dlatego chciałbym poświęcić się jak najlepiej 
wywiązywaniu z tej funkcji. Myślę, że Radnych kompetentnych jest dużo i będzie dobrze. 
Grażyna Wojciechowska – oceniam bardzo wysoko wiedzę radnego J. Sterżenia. Nie 
wszyscy starsi mają zajmować stanowiska. Jestem sprawiedliwa i obiektywna, i wiem co kto 
sobą reprezentuje, jaki ma stosunek do pełnienia mandatu radnego i jakie mamy 
zobowiązania wobec wyborców. To, co zaproponował Prezydent Wójcicki odpowiada mi. 
Nasza reprezentacja ma dbać o nasze wydatki, ma być sprawiedliwie. Byłam, jestem i 
zawsze będę niezależna, zawsze będę za pokrzywdzonym i potrzebującym. 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 65 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego do Związku Celowego Gmin MG-6, głosowało 20 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – uchwała stanowi załącznik nr 
66 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 67 do protokołu. 
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Ad. 22 Podj ęcie uchwały w sprawie delegowania radnych Rady Mias ta Gorzowa 
Wielkopolskiego do Komisji Bezpiecze ństwa i Porz ądku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
Ponadto projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw 
Społecznych. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie delegowania radnych Rady Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, głosowało 21 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 68 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 69 do protokołu. 
 
Ad. 23 Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągni ęcia zobowi ązania na rok 2019 na 
sfinansowanie przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa wielofunkcyjnego boiska na 
terenie SP nr 7 przy ul. Estkowskiego 3. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 70 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 
2019 na sfinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa wielofunkcyjnego boiska na 
terenie SP nr 7 przy ul. Estkowskiego 3, głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 72 do protokołu. 
 
Ad. 24  Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia „Aktualizacji zało żeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energi ę elektryczn ą i paliwa gazowe na obszarze miasta 
Gorzowa Wlkp. do roku 2033”. 
 
Roman Meyer - Pomorska Grupa Konsultingowa S.A. – przedstawił projekt uchwały – 
zgodnie z obowiązującym stanem prawnym Prezydent Miasta jest zobligowany do tego, żeby 
zabezpieczyć miasto w perspektywie najbliższych lat we wszystkie rodzaje paliw, które mogą 
być potrzebne dla zabezpieczenia potrzeb bytowych mieszkańców. Myślimy tu zarówno o 
cieple, gazie, energii elektrycznej i to jest zupełna nowość, o chłodzie. W perspektywie 2025 
roku i tego, co powiedział Premier Morawiecki myślimy też o elektromobilności i wszystkie te 
elementy zostały w naszych obliczeniach uwzględnione i zrobiliśmy projekcję energii, która 
będzie we wszystkich tych kierunkach zużywana przez miasto. Dokonaliśmy również 
swoistej inwentaryzacji wszystkich miejsc powstawania ciepła, energii elektrycznej i gazu w 
Gorzowie oraz zużycia tych mediów. Prezydent odpowiada za to, żeby zrobić swoisty bilans 
energetyczny, ale wykonaniem tego bilansu zajmują się operatorzy elektryczności, gazu i 
ogrzewania. W związku z tym Prezydent, jeżeli chodzi o kwoty, nic do tego nie ma. Zupełnie 
inną sprawą są kwestie podwyżek cen energii elektrycznej, to jest temat, który zupełnie się z 
tą aktualizacją nie wiąże. Tutaj chodzi o to, żeby Prezydent powiedział Radnym, jako 
przedstawicielom społeczeństwa, że proszę się nie martwić o prąd. 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 73 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji założeń do 
planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na obszarze miasta 
Gorzowa Wlkp. do roku 2033”, głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
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Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 75 do protokołu. 
 
Ad. 25 Podj ęcia uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Gorzowa  Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski –przedstawił w imieniu Doraźnej Komisji ds. opracowania Statutu Miasta 
projekt uchwały, który wszyscy radni otrzymali na piśmie.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się – uchwała stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 77 do protokołu. 
 
Ad. 26 Podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezy denta Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 5 radnych, przy 17 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. Uchwała nie została podj ęta. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 79 do protokołu. 
 
Ad. 27 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie wysoko ści diet radnych 
Rady Miasta oraz zwrotu kosztów podró ży słu żbowych radnych. 
 
Jan Kaczanowski – przedstawił projekt uchwały, który wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 80 do protokołu. Ponadto projekt uchwały 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości diet 
radnych Rady Miasta oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych, głosowało 16 
radnych, przy 4 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się – uchwała stanowi 
załącznik nr 81 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 82 do protokołu. 
 
Ad. 28 Stanowisko Rady Miasta w sprawie planowanych  podwy żek cen energii. 
 
Jan Kaczanowski – przedstawił w imieniu Rady Miasta stanowisko w sprawie planowanych 
podwyżek cen energii.  
Jacek Wójcicki – z podobnym apelem wystąpiłem do Pana Premiera. W sytuacji naszego 
miasta już chyba niewiele da się zrobić z tego względu, że pełniąc odpowiedzialnie funkcję 
Prezydenta Miasta rozpoczęliśmy procedurę wyłonienia dostawcy energii elektrycznej, w 
naszym imieniu robi to koordynator Grupy Zakupowej, kupujemy energię dla 48 podmiotów, 
są to powiaty, gminy, PSP, Archiwum Państwowe, szpitale. Przygotowaliśmy ten przetarg już 
wiosną ubiegłego roku, żeby w wakacje ten przetarg ogłosić i ostatecznie w listopadzie 
rozstrzygnąć i na początku grudnia podpisałem umowę. Jest to przetarg unijny, tyle trwała 
procedura. Ceny jakie uzyskaliśmy są o 74% wyższe od cen z roku 2018. Zwróciliśmy się do 
Pana Premiera o jasność informacji dlatego, że jeszcze dzisiaj słyszę przedstawicieli rządu, 
że tych podwyżek nie będzie. Zwracamy się z prośbą do Pana Premiera również o to, żeby 
samorządy były pod „opieką” Urzędu Regulacji Energetyki. Samorząd jest również naszym 
wspólnym domem, to mieszkańcy składają się na to poprzez podatki, żebyśmy mogli za ten 
prąd zapłacić. Nas już ta podwyżka dotknęła, nie ma możliwości renegocjacji umów, jedyną 
rzeczą, na którą liczymy to będą rekompensaty. Nasza Grupa Zakupowa dla 48 podmiotów 
energię już kupiła. W przypadku miasta Gorzowa jest to 3,5 mln zł, w przypadku pozostałej 
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grupy jest to ponad 9 mln zł więcej niż w 2018 roku. Prosimy o to, żeby lepiej informacje 
przepływały i żeby rekompensaty, jeśli będzie taka możliwość, zafunkcjonowały. 
Robert Anacki – apelowałbym o to, żeby nie posługiwać się informacjami medialnymi i nie 
zwracać się do Rządu i Premiera o to, aby to on bezpośrednio instrumentami, które posiada 
wpływał na ostateczne ceny prądu i nie brał odpowiedzialności, jak to stanowisko brzmiało. 
To nie Rząd zdecydował o tych podwyżkach, a kwestie dotyczące dopłat za emisję CO2, a te 
decyzje zapadały w Unii Europejskiej. Rzeczywiście trzeba się nad tym pochylić i chciałabym 
tylko poinformować, że trwają w tej chwili bardzo intensywne prace Rządu, które będą 
wykorzystywały instrumenty, które posiadają przedstawiciele Rządu, również Minister 
Tchórzewski. Chodzi o kwestie elementów, które składają się na ostateczne ceny prądu, np. 
kwestie ceny przesyłowego, czy podatku akcyzowego. Są zapewnienia Rządu, że widząc tą 
sytuację i decyzje polityczne Unii Europejskiej, które napływają, będzie reagował. Można 
liczyć na to, że samorządy, nie tyle w formie rekompensaty, co obniżonych kosztów 
przesyłowych będą otrzymywały rachunki takie, jak ostateczna cena, która była ponoszona. 
Jacek Wójcicki – dziś  Minister Emilewicz wyraziła się w mediach jasno: żadnych podwyżek 
dla odbiorców indywidualnych, samorządu i przedsiębiorców nie będzie, więc chcemy mieć 
jasność sytuacji.  
Robert Surowiec – nie jest tak, że Pan Prezydent, czy Rada Miasta posługuje się 
wiadomościami medialnymi. Pan Premier Rządu RP na mównicy sejmowej mówił wyraźnie 
żadnych podwyżek nie będzie, a jednocześnie miasto jest w takiej sytuacji, że musiało 
przeprowadzić przetarg i zgodnie z tym przetargiem musiało podpisać tą umowę, co 
oznacza, ze jako miasto i nasi mieszkańcy za prąd w mieście zapłacą ponad 3 mln zł drożej. 
Nie da się zlikwidować tej podwyżki obniżeniem akcyzy, bo to jest za mało, czy taryf 
przesyłowych. Bardzo podobna jest sytuacja w gorzowskim szpitalu, będziemy płacili o 51% 
więcej za prąd w przyszłym roku. Jesteśmy dokładnie w tej samej sytuacji po przetargu, 
mamy podpisaną umowę. Mam wrażenie, że są to zaklęcia medialne Premiera, Minister, 
które mówią o tym, że podwyżek nie będzie. Nie ma takiej możliwości prawnej, żeby miasto 
wycofało się z podpisanej umowy po przetargu. 
Robert Anacki – to stanowisko, które złożył Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej, również po 
korektach, ono bezpośrednio odnosi się do stwierdzenia, że Rząd planuje podwyżki. Rząd 
reaguje na to, że zmienia się składowa kosztów wytworzenia energii elektrycznej, a to jest 
zapłata za emisję CO2 i zakupywanie odpowiednich certyfikatów z tego  rynku. W tym 
wypadku my możemy zareagować, jako Rząd i w tym wypadku Rząd Polski zaprojektował 
odpowiednie mechanizmy, są suwaki na całej składowej prądu i apeluję, abyśmy jako Rada 
w momencie, kiedy Rząd nad tym pracuje, nie składali takiego wniosku bezpośrednio 
mówiącego o tym, że to Rząd podwyższa ceny prądu, bo to tak wybrzmiało. W mojej ocenie 
Radny uprawia politykę i proponuje, żebyśmy się pod tą polityką  Koalicji Obywatelskiej 
podpisywali, ponieważ szykuje się Pan do wyborów pewnie, które niedługo. Apeluję o to, 
żebyśmy byli dalecy od uprawiania polityki i realnie patrzyli na to, co jest składową tego, że 
cena kosztów wytworzenia prądu rośnie. Liczę na to, że Rząd wypracuje mechanizmy, 
żebyśmy tego nie odczuli.  
Jan Kaczanowski – w stanowisku nie ma sformułowania, że Rząd. Miasto, czy samorząd nie 
mógł czekać na to, aż ktoś zdecyduje się na to, czy podwyżki cen energii będą, czy nie i 
zdecydować o tym 1 stycznia co byłoby, gdyby umowy nie były podpisane. 
Radosław Wróblewski – myślę, że to stanowisko wychodzi też naprzeciw oczekiwaniom 
Prezydenta, będzie wsparciem. Natomiast nie ma tu jakiś drażliwych rzeczy. De facto 
wykonawcą prawa w Polsce i regulatorem tych podwyżek jest Rada Ministrów i to Rząd 
podejmuje te decyzje, a zatem skupiamy się  i koncentrujemy nad tym, że możemy 
niekorzystnie wyjść, jako miasto i to powiedział Pan Prezydent te ceny będą niekorzystne 
dlatego też uważamy, że powinniśmy zająć  stanowisko w tej sprawie jako Rada Miasta. 
Robert Surowiec – tu nie ma polityki, tu są fakty i chciałbym żyć w takim kraju. Mam 
nadzieję, że żyjemy w takim kraju, że jeżeli Premier Rządu Polskiego na mównicy sejmowej 
mówi: podwyżek prądu nie będzie, to podwyżek nie będzie i być może pismo Prezydenta i 
stanowisko Rady Miasta uzmysłowi Premierowi, że dane słowo na mównicy jest ważne i 
trzeba go dotrzymywać. 
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W głosowaniu jawnym za przyjęciem Stanowiska Rady Miasta w sprawie planowanych 
podwyżek cen energii głosowało 18 radnych, przy 5 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się – stanowisko stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 84 do protokołu. 
 
Ad. 29 Przyj ęcie protokołu z I i II sesji rady Miasta Gorzowa Wi elkopolskiego. 
 
Jak Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi do protokołu z I lub II sesji Rady Miasta? W 
związku z brakiem uwag wnosi o przyjęcie protokołów. 
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z I sesji Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 85 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z II sesji Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 86 do protokołu. 
 
Ad. 30 Sprawy ró żne, wolne wnioski. 
 
Robert Surowiec – uwaga do Pana Sekretarza, warto ten nasz system do głosowania 
przejrzeć, bo coraz częściej zawiesza się i to utrudnia prowadzenie Przewodniczącemu 
obrad. Bardzo często trzeba klikać wielokrotnie, żeby oddać głos. Albo to trzeba naprawić, 
albo pomyśleć nad nowym systemem.  
Eugeniusz Kurzawski – Sekretarz Miasta -  mamy w budżecie zaplanowane środki, jesteśmy 
po wstępnej rozmowie z Panem Przewodniczącym, chcemy przejść na elektroniczny system 
dokumentów dla Radnych i na trochę inny rodzaj pracy i to też jest połączone z systemem do 
głosowania. Chcemy wykonać ruchy kompleksowe i myślę, że w I kwartale będziemy te 
ruchy wykonywać i zmieniać cały system pracy Rady. Wydaje się, że to będzie łatwiejsze, 
tańsze i efektywniejsze, bo też obserwuję to, co dzieje się z tym przestarzałym systemem do 
głosowania. 
Jerzy Sobolewski – budżet został przyjęty, ale Sekretarz wyprzedził mnie z moim wnioskiem, 
bo właśnie uważam, że jako Radni powinniśmy być zaopatrzeni w tablety. Już na ten temat 
rozmawialiśmy, wzorem innych miast i postępu powinniśmy mieć tablety i pracować w taki 
współczesny sposób. 
Patryk Broszko – w uzupełnieniu tej tematyki przypomnę swoją interpelację z pierwszego 
roku poprzedniej kadencji, gdzie dostałem odpowiedź od Prezydenta Miasta, że 
przygotowanie 1 sesji, czyli koszt druku, koszty pracy osoby, która nad tym pracuje to jest 
ok. 600-700 zł i to było w 2015r., więc przemnożyć to przez liczbę sesji, którą mieliśmy w 
poprzedniej kadencji myślę, że w zupełności wystarczyłoby na normalnej jakości tableta.  
Jan Kaczanowski – poinformował, że z prośbą o możliwość zabrania głosu zwrócili się 
mieszkańcy. 
Andrzej Sobieszek – mieszkaniec Gorzowa – jeżdżę ulicą Dobrą, u góry przy Małyszynie po 
lewej i po prawej stronie są budowle. Po prawej stronie jadąc na Wieprzyce stamtąd robiona 
jest droga asfaltowa i z tej drogi będzie wylewała się woda do ulicy. Pan Prezydent zna 
sprawę. Ta woda, która będzie leciała z prawej strony drogi, po lewej stronie drogi też są 
budynki mieszkalne, będzie wlewała się w drogę burzową, czyli deszczówkę. Po prawej 
stronie, gdzie będzie strefa ekonomiczna, rura będzie puszczona w dół do Wieprzyc, 
średnica 315. W drodze ulicy na Wieprzycach jest średnica 60ø, tak mówił kierownik 
budowy, a 40ø jest w drodze na Kostrzyńskiej. To teraz ta droga w dół będzie miała koryto 
na samym dole mniejsze. Jak Prezydent myśli to rozwiązać? Nie sposób, żeby na dole woda 
burzowa z rury 60ø mieściła się w rurze 40ø. Ul. Dobra i odnoga ul. Husarskiej. Woda, która 
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spływa z ulic w ul. Dobrą jest cały czas kierowana w drodze prostopadłej, jedynie z ul. 
Husarskiej i Kirasjerów wpływa krętymi drogami w ul. Husarską i później ul. Dobrą. Mamy w 
ul. Kirasjerów 2 zakręty i nie ma tam w ogóle utwardzonego gruntu. Na ul. Husarskiej jest 
zrobiona deszczówka. Wszystkie nieczystości z ulicy powyżej spływają do ul. Husarskiej i 
rura deszczowa zostaje zapychana. Może być tak, że ta woda nie zmieści się do wąskiego 
gardła. Proponowałbym, żeby zrobić oddzielny rurociąg, bo nie musi być tak, że woda musi 
iść 1 rurociągiem. Jeżeli jest problem można tych rurociągów zrobić kilka, robi się 1 lub 2 
wykopy i byłoby lepiej. Tak samo byłoby lepiej w Kłodawce i w innych miejscach podobnie 
można byłoby to rozwiązać. Łatwiej jest pobudować coś takiego niż płacić firmom 
ubezpieczeniowym wysokie składki, nie wiem jakie są, ale podejrzewam, że są duże skoro w 
poprzednim roku firma, która prowadziła nie chciała przejąć ubezpieczenia miasta.  
Jacek Wójcicki – problem jest nam znany szczególnie przy ul. Husarskiej. Dopóki nie będą te 
drogi utwardzone, póki nie będzie zbudowana sieć kanalizacji deszczowej to ten problem 
będzie istniał. Co do ul. Dobrej tam zastosowano zbiorniki retencyjne, bo w tej chwili 
retencjonujemy wodę wszędzie, gdzie się da. Przy ul. Dobrej są 2 potężne zbiorniki 
retencyjne, które odbierają wodę z góry, wyhamowują ją i ta woda jest odprowadzana. 
Natomiast co do ul. Husarskiej ten temat znamy, jego rozwiązanie jest możliwe wtedy, kiedy 
będziemy te drogi utwardzać, czyli budować odwodnienie, bo żeby utwardzić trzeba najpierw 
zbudować kanalizację deszczową. 
Andrzej Sobieszek – moje miejsce było już zalane mimo, że były zbiorniki retencyjne 
zrobione. 
Grzegorz Masewicz – mieszkaniec Gorzowa – chciałabym zabrać głos w imieniu 
mieszkańców, którzy lubią wolny czas spędzać na łonie przyrody, ale także jako członka 
zielonego zespołu. Pan Prezydent powołał nasz zespół w czerwcu 2017 roku. Przypomnę do 
czego zostaliśmy powołani. Do kompetencji zielonego zespołu należy opiniowanie inwestycji 
miejskich związanych z wycinką drzew. Obradujemy raz w miesiącu, poświęcamy swój 
prywatny czas na to, żebyśmy mogli przedyskutować te inwestycje na różnym poziomie. 
Niektóre są koncepcyjne, niektóre są już projektowe, a niektóre są już wykonawcze. 
Wydaliśmy kilkadziesiąt opinii. Chciałbym się zająć przede wszystkim 1 ważną inwestycją 
miejską to jest budowa hali sportowej. Ta sprawa jest już od ponad roku dyskutowana na tej 
sali i wiele osób zabierało głos w tej sprawie. W ostatnim czasie miasto zleciło 
inwentaryzację drzew, które będą wycięte. Zostało wyliczonych 906 drzew do wycięcia, 
drzew decyzyjnych, czyli drzew, które posiadają co najmniej 50 cm średnicy, są to duże 
drzewa, które są dla nas bezcenne. Chcielibyśmy stanowczo wyrazić negatywną opinię na 
temat lokalizacji. Oczywiście słyszeliśmy o tym, że inne lokalizacje, przez nas też 
proponowane nie są dobre z różnych względów, finansowych, czy mało medialnych, ale 
kwestia jest taka, że będziemy ten temat cały czas drążyć i wydawać negatywną opinię w tej 
sprawie. Uważamy, że 1000 drzew to oprócz liczb  także pochłonięcie wielu ton dwutlenku 
węgla, czy wyprodukowanie ponad 150 ton tlenu dla nas, poza tym obniżenie temperatury, 
czy magazynowanie wody. Nie chciałbym mówić po co drzewa rosną, bo wszyscy jakąś 
wiedzę na ten temat mamy. Chciałbym przytoczyć  rzecz, którą przeprowadził Berlin. Berlin 
zinwentaryzował swoje drzewa, zrobił to w pełni świadomie. Okazało się, że w tym mieście, 
w ścisłym jego centrum rośnie 400 tys. drzew. Każde zostało dobrze przeanalizowane, 
sprawdzone, wyliczone. Wyliczono, że te drzewa warte są 3 mld euro. Berlin – miasto, które 
nas przewyższa we wszystkim, między innymi też w inwestycjach, robi to bardzo świadomie, 
wyliczyło, że każde z tych drzew 7,5 tys.euro. Wyliczyłem, że te drzewa, które zostaną 
wycięte są warte ok. 30 mln zł. Wydaliśmy kilkadziesiąt opinii, nie tylko negatywnych, bo 
jesteśmy racjonalnymi mieszkańcami, zgadzamy się z wieloma wycinkami – drzewa martwe, 
kolidujące z inwestycjami, my się na to zdecydowanie zgadzamy. Panie Prezydencie ile z 
tych decyzji dotarło do Pana i na ile z tych opinii wydał Pan jakąkolwiek odpowiedź do nas? 
Na ilu spotkaniach uczestniczył Pan, czy urzędnicy z Wydziału Miejskiego? Przypomnę, że 
zespół zielony to nie tylko „ekoterroryści”, bo też byliśmy tak czasem nazywani. Oprócz tej 
strony społecznej, mieszkańców wrażliwych na przyrodę są powołani po 1 z każdego 
wydziału. Osoby z wydziałów trochę słabo uczestniczą w spotkaniach. Nie wiem dlaczego. 
Zostali do tego powołani, zobligowani i nie przychodzą. Mało tego Wydział Inwestycji nie był 
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ani razu, nie przedstawił nam żadnej dokumentacji osobiście. Owszem, tą dokumentację 
otrzymujemy na te spotkania, ale my jako strona społeczna mamy też swoje prywatne 
sprawy i nie jesteśmy w stanie godzinami ślęczyć nad każdą inwestycją, wolelibyśmy 
wysłuchać człowieka, którego to jest praca zawodowa, on mógłby przedstawić nam pewne 
koncepcje w krótkich zdaniach, do których moglibyśmy wyrazić swoją opinię. 
Agnieszka Surmacz – Zastępca Prezydenta Miasta- chcę wnieść głęboki sprzeciw do tego, 
co Pan mówi w zakresie uczestnictwa pracowników Wydziału Inwestycji, zbierania się 
zespołu, tego, czy urzędnicy są, czy nie. Pan Rafał jest przewodniczącym tego zespołu, 
zdecydowanie jest urzędnikiem i bywa na tych spotkaniach. To, że Państwo mówią, że nie 
mają czasu ślęczyć nad dokumentacją to dlatego w przypadku ul. Myśliborskiej przyszedł 
projektant i wszystko wytłumaczył dlaczego na ul. Myśliborskiej nie można tych kilku drzew 
uratować. Mało tego, Pan projektant przesłał do opiniowania przez Zespół dokumentację, na 
którą przez 2 miesiące nie było żadnej odpowiedzi. Wówczas, kiedy złożyliśmy wniosek na 
ZIT nagle zaczęła się dyskusja na temat drzew. Przyszedł projektant i urzędnik i w tym 
zakresie mieliście dokładnie całą wiedzę. Wszystkie inwestycje są u różnych urzędników jeśli 
chodzi o realizację. Zgodnie z decyzją w zakresie zespołu przychodzą, kiedy zespół się 
zbiera w zależności od poszczególnych inwestycji. Nie mam takiej wiedzy, żeby oni  nie 
stawiali się na spotkania, na które Zespół oficjalnie powiadamiają. 
Jacek Wójcicki – zależy nam na tym, aby przy realizacji inwestycji jak najmniej wycinać 
drzew, żeby dbać o naszą zieleń. Jeżdżąc po Berlinie, nie wiem kto ma lepszy bilans drzew. 
Trzeba byłoby przeliczyć wszystkie drzewa na terenie miasta. Szanujemy każde drzewo, 
każdą wycinkę planujemy tak, żeby jak najmniej było uszczerbku dla naszego środowiska. 
Wielu inwestycji nie da się przeprowadzić bez tej wycinki. Wszystkie Państwa opinie, które 
wpływają do urzędu wpływają również do mnie, bo nie działam sam, w moim imieniu działa 
cały urząd, ponad 500 urzędników. Za wszystko biorę odpowiedzialność. 
Grzegorz Masewicz – Myśliborska to jest 1 z sukcesów zielonego zespołu dlatego, że udało 
nam się dzięki ciężkiej pracy wypracować wspólną koncepcję, uratować ponad 300 drzew, 
które były do wycięcia. Cały czas mówiłem o hali i lokalizacjach. Prezydent powiedział, że 
pewne inwestycje wymagają wycięcia, zgadzam się z tym, ale hala sportowa nie wymaga 
tych cięć dlatego, że są inne miejsca, które mogliśmy spokojnie wyznaczyć na wybudowanie 
świetnego kompleksu sportowego. Sam jestem sportowcem, jestem za budową hali, ale nie 
w tym miejscu. Nie tylko drzewa, bo faktycznie drzewa to mój priorytet, ale też komunikacja 
miejska. Lokalizacji miejskich przedstawialiśmy co najmniej kilka, w których nie doszłoby do 
wycinki drzew i byłyby lepiej skomunikowane. 
Jacek Wójcicki – przy planowaniu każdej inwestycji nie patrzymy tylko na aspekt drzew, jest 
jeszcze aspekt transportowy, ekonomiczny. To jest tak, jak z dzisiejszym budżetem nie 
wszyscy są zadowoleni, jest wiele elementów, których nie udało się jeszcze zrealizować. 
Proszę wierzyć przy każdej inwestycji bierzemy pod uwagę wszystkie strony. Pewnie, że 
fajnie byłoby budować miasto od nowa na polu, najmniej byłoby kosztów, kontrowersji, nie 
mniej jednak pracujemy już w mocno zorganizowanym terenie. 
 
Ad. 31 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady III sesji Rady Miasta dziękując zebranym radnym i gościom 
zaproszonym za udział. 
Sesję zakończono o godz. 16:50. 
 
 
        Przewodniczący Rady Miasta 
          ( - ) 
         Jan Kaczanowski 
Protokołowała: 
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